

Bjæverskov Vandværk
Dagsorden og referat - ordinært bestyrelsesmøde
den 4. marts 2025, kl. 16.00.

Deltagere: Flemming Brandt (FB). Søren Langholm (SL). Benny Petersen (BP). Jens Jørgen Hansen (JJH) sekretær. John Nielsen (JN). André Doni (AD). Preben Jensen (PJ).

Alle mødt, men André Doni var nødt til at gå kl. 16.40 og Sl var nødt til at gå kl. 18.30.

1. Generalforsamling afholdes tirsdag, den 18. marts kl. 18.

Dirigent?

Emner til bestyrelsens beretning.

Udlevering af stemmesedler

Regnskabets fremlæggelse

Referat

Kontakt til forsamlingshuset.

Punktet blev gennemgået med kommentarer og løsning. Punktet – bestyrelsens beretning blev behandlet og emnerne til beretningen klargjort til forelæggelse af formanden. Det bliver en beretning, som ligeledes omhandler det forhold, at der har været formandsskifte i perioden, men uden detaljer.

Beslutning om bestyrelsens forslag til dirigent samt øvrige forhold gennemgået og besluttet.

Indkaldelsen til generalforsamling har været i Køge Avisen og er annonceret på hjemmesiden. SL står for kontakten til forsamlingshuset.

2. Boringerne:

a. Skal boringen Læskovvej nedlægges?

Bestyrelsen besluttede at boringen på Læskovvej ved antennen nedlægges. Undersøgelse af boringen har vist, at boringsrøret har et tæringshul, hvor der over tid er risiko for indtrængning af grus samt vand fra overfladen. Vandanalysen er stadig i orden, men da placeringen af denne boring samtidig ligger tæt på overfladevandsbassinet, hvor der er et meget tyndt beskyttende lerlag og der ikke pumpes meget på denne boring, vil den blive nedlagt.

b. Skal vi have en ny boring? Hvor? Hvornår?

Bestyrelsen besluttede at kontakte brøndborer og kommunen for vurdering af placering af ny boring. Bestyrelsens forslag til placering er i skovområdet ved Lidemarksvej, hvor vi i forvejen har en boring, og her findes det reneste vand, og der er rigeligt af vand. Desuden vil en boring placeret i nærheden af den nuværende give en ekstra sikkerhed, når og hvis vi får

etableret strømkabel dertil. Idet begge borerer så vil kunne drives af vores nødgenerator i tilfælde af et strømsvigt.

c. Den hurtigste løsning/billigste løsning eller den der forhåbentligt giver helt rent vand?

Se pkt. a og b

d. Skal vi nu planlægge endnu en ny boring?

Se pkt. a og b

3. Status på SMS-målere til Lidemark.

Bestyrelsen besluttede at målere i Lidemark området udskiftes med målere forsynet med Sim kort, så aflæsningen kan foretages automatisk, ligesom målerne i Bjæverskov, der aflæses via antennerne i Bjæverskov.

4. Status på beklædning af rentvandstankene.

Bestyrelsen har besluttet, at der skal foretages indvendig beklædning af begge tanke og har besluttet dette ud fra allerede indhentet tilbud, men vi afventer et reguleret tilbud, før aktiviteten sættes i gang. Det kommer til at foregå således, at der beklædes en tank ad gangen således, at levering af vand til forbrugerne ikke forstyrres, ligesom vi bevarer vores mulighed for, at vi i nødstilfælde kan forsyne Ejby borgerne.

5. Status for nyt standardregulativ.

SI har bolden vedrørende dette – det har været undervejs i et par år nu, men forskellige ændringer i forbindelse med udformningen og indholdet af et regulativ, er det ikke færdigt endnu. Søren fortsætter arbejdet.

6. Nyt fra bestyrelsen:

Formand (FB)

Berettede fra deltagelsen i et vandrådsmøde, hvor der havde været afholdt et oplæg omkring IT-sikkerhed på vandværket. Efterhånden er der flere udbydere omkring dette. Vi var enige om, at med opfyldelse af vores egen IT-beredskabsplan, ekstra opdateret reservecomputer til udskiftning, hvis vi bliver hacket, vil vi altid være i stand til at kunne levere vand til forbrugerne. Desuden har vi udvidet vores forsikringspakke for mere end et år siden med en Cyber forsikring, som vil dække de udgifter, som vi måtte få ved evt. genopretning efter en skade.

Næstformand (JN)

FI og JN har været på kursus/opsummering i styring af vandværket afholdt af X-Automation.

Kassereren (SL)

Medbragte færdigt regnskab fra revisoren til underskrift. Regnskabet bliver forelagt på generalforsamlingen den 17.3. 2025 til godkendelse.

Sekretær og ansvarlig for Hjemmeside og Ledelsessystem (JJH)

Efterlyste løsning og færdiggørelse af opgaver i Tethys (ledelsessystemet), hvor der mangler tildeling af, betjener på nogle af opgaverne. FL og JJH holder efter nærmere aftale et møde om dette.

Måleransvarlig (BP)

I forbindelse med en nedtaget måler, som tilsyneladende stadig sender signal, efterlyser BP måleren. BP foreslår at der laves en it baseret registrering af alle nedtagne målere, som i alle tilfælde skal placeres på vandværket i depot. JN laver et oplæg til et sådant register.

Vedligeholdelse/afløser (PJ)

Foreslår en løsning omkring beplantning af rundbedet ved vandværket samt i langbedet samme sted.

BP har bolden i forhold til at undersøge forskellige muligheder med Focus på biodiversitet.

Suppleant (AD) var gået.

Næste bestyrelsesmøde aftales lige efter generalforsamlingen med henblik på konstituering.

Referent af mødet

Jens Jørgen Hansen